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 Verslag Overlegvergadering van het College van Bestuur (CvB) met de  
Gemeenschappelijke Medezeggenschapsraad (GMR) van Stichting Carmelcollege 

d.d. 11 april 2023 

 
Actie 

 GMR 
Personeelsgeleding Gerard Blikmans, Joost Boetes,  Peter Boomers,   Ronald van 

Broekhoven, Christien ten Dam, Ad van El, Leonie Koekoek, 
Martin Meulenbeld (vz.), Bas Penris, Helma van Puijenbroek 
(secr.), Remco Westerveld, Eelco van Londen 

 
Oudergeleding  Annie Harmsen, Marjon Koetje,  Rachel Laarhuis,  Arnold Libau, 

Jury Liebrand 
 

Leerlingengeleding Quin Bonnes, Ricardo Blanes Blancas, Juliette Kok 
 
College van Bestuur  Karin van Oort (vz.), Fridse Mobach 
 
Bestuurssecretaris   
 
Notulist   Eva Vlug 
 
Afwezig met kennisgeving Tom Morskieft, Reinette de Boer, Jera van Essen, Hans Hilhorst, 

Eelco van Londen, Josse Smit, Wilma Tijdeman 

 

1. Opening en vaststelling van de agenda  
 De voorzitter GMR opent de vergadering met een woord van welkom.  

 
Het CvB wordt gevraagd om een reactie op de brief van de GMR over het persoonlijk budget van 
februari. De voorzitter CvB zal binnenkort een reactie opstellen.  
 
Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld.  

 
 

Vz. CvB 

2. Mededelingen  

 Gunningen Telefonie  
De Europese Openbare Aanbesteding telefonie is gegund aan Detron ICT Nederland BV.  
Medewerkers kunnen straks via Teams bellen met collega’s maar ook met externen via een 
telefoonnummer. Voor leerlingen is het niet mogelijk om extern te bellen.  
De aanbesteding pakt voordeliger uit dan de vooraf gecalculeerde business case, daarmee stijgen 
de kosten voor telefonie voor Carmel minder dan verwacht. 
 
Gunningen Multifunctionals & Papier 
De aanbesteding is gegund aan Ricoh. De omvang van de opdracht bedraagt bijna €5 miljoen en 
de gerealiseerde besparing van 25% is fors. 
Voor leerlingen is het nu duur om te printen. Nagegaan zal worden of printen voor leerlingen 
zonder pasjessysteem en gratis zal worden. Mogelijk kan binnen de school het digitaal aanleveren 
van materiaal gestimuleerd worden.  
Op deze aanbesteding en die van telefonie heeft het COB zijn rol op een goede wijze opgepakt. 
 
Samen Slimmer 
Gestart is met proeftuinen om te kijken of samenwerking op het gebied van bedrijfsvoering en de 
ondersteuning nuttig is. Vanuit de eerste bevindingen kan geconstateerd worden dat de 
samenwerking als positief wordt ervaren, maar dat het lastig is voor een school als de aansturing 
op afstand zit, zeker wanneer verschillende scholen er verschillende werkwijzen op na houden.   
Op het gebied van HR, ICT, Financiën en Huisvesting van Facilities worden vakgroepen gevormd. 
Gestart wordt met een kick off en een trainings- en ontwikkelingsplan om binnen een vakgroep 
meer samen te werken. Dit betekent wel dat bij kleinere scholen waar één persoon 
werkzaamheden binnen verschillende vakgebieden verricht, deze medewerker deelneemt aan 
meerdere vakgroepen.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lid CvB 

3. Ingekomen stukken  
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 Besluitenbrieven GMR d.d. 15 en 16 maart jl. 
De besluitenbrieven worden voor kennisgeving aangenomen.  

 

4. Concept verslag CvB-GMR 20 december 2022  

X Het verslag wordt met inbegrip van een kleine tekstuele wijziging goedgekeurd.   

5. Voorlopige jaarcijfers 2022  

 Vooraf 
Het begrote exploitatieresultaat over 2022 is geraamd op €18,7 miljoen negatief, dit is echter vóór 
onttrekking aan de bestemmingsreserves. Na onttrekking aan de bestemmingsreserves NPO en 
de Convenantsgelden is voor 2022 in de begroting een tekort van €1,4 miljoen geraamd.   
  
De voorlopige realisatiecijfers laten een veel positiever beeld zien: het exploitatieresultaat 
bedraagt €1,9 miljoen positief, na mutatie van de bestemmingsreserves €2,8 miljoen positief. Dit 
komt mede doordat de baten voor NPO in 2022 veel hoger uitpakken en eerder dan verwacht zijn 
uitbetaald. Onvoorspelbare baten, die vanwege ontwikkelingen in landelijk beleid worden 
ontvangen, compliceren overigens de financiële voorspelbaarheid behoorlijk.   
 
Bespreking 
De voorlopige jaarcijfers laten door de tijdelijke gelden een gunstig beeld zien. Na volgend jaar 
stoppen de tijdelijke geldstromen en als er geen andere besluiten van het kabinet komen, gaat het 
totale bedrag van de begroting enorm omlaag. Daarom moeten er keuzes worden gemaakt, onder 
andere op het gebied van huisvesting. Ook moet het aantal fte per 100 leerlingen omlaag gebracht 
worden van 9 naar 7, zoals dit ook voor de extra gelden was. 
 
Normaal gesproken zijn de inkomsten redelijk goed te voorspellen, maar nu worden we overvallen 
door extra baten vanuit de overheid. Hoe eerder dit bekend is, hoe beter hierop geanticipeerd kan 
worden. In de volgende vergadering in juli komen de jaarcijfers nogmaals op de agenda via de 
jaarreking. Versnelde afschrijving van gebouwen die afgestoten worden zal ervoor zorgen dat die 
cijfers wat zullen afwijken.  
 
In het kader van socialisatie wordt een inhaalslag gemaakt, zoals schoolreisjes en buitenschoolse 
activiteiten, wat valt onder niet lesgerichte activiteiten.  
 
De hogere lasten voor personeel die niet in loondienst is komt door het hoge verzuim en de 
vervanging die hiermee gepaard gaat. 
In juni zijn de plannen voor welke gebouwen (deels) afgestoten gaan worden definitief. Positief 
effect dat hiermee gepaard gaat is dat er meer ruimte ontstaan in het budget voor 
personeelskosten. Mogelijk moet personeel naar een andere locatie wanneer een gebouw 
afgestoten wordt, het werk verhuist met de leerlingen mee. De verwachting is dat er eerder delen 
van een gebouw worden afgestoten. Sluiting van een gebouw is slechts in een enkel geval aan de 
orde.  

 

6. Inspectie van het Onderwijs, terugkoppeling schoolexamens, kwaliteit van afname  
 Vooraf 

Tussen januari en maart 2023 zijn vier Carmellocaties bezocht door de inspectie voor 
‘Schoolexamens, kwaliteit van afname’ en drie Carmellocaties zijn bezocht voor ‘Kwaliteit van 
extra ondersteuning in het funderend onderwijs’. Het inspectieonderzoek ‘Schoolexamens, 
kwaliteit van afname’ richt zich op de vraag hoe het afsluitend karakter van het schoolexamen 
ingericht wordt op schoolniveau en hoe het bestuur hier op toeziet. Dit was een themaonderzoek, 
gevolgd door een oordeel op OP6 (toetsing). 
 
Alle vier bezochte locaties kregen herstelopdrachten. De herstelopdrachten die de locaties 
gekregen hebben, richten zich vooral op administratieve omissies. Daarnaast was er een 
herstelopdracht rondom het ontnemen van een herkansing. Ook is de rol van de 
examencommissie als het gaat om kwaliteitsborging een aandachtspunt. 
De inspectie geeft Carmel complimenten over hoe we onderweg zijn naar een volwassen 
examencommissie. Hoe Carmel werkt aan toetsbekwaamheid via de trajecten toetsing deskundige 
en expert noemt de inspectie uniek. Bij sommige PTA’s is het schooleigen karakter herkenbaar en 
wordt gewerkt met leerdoelen.  
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Het inspectieonderzoek ‘Kwaliteit van extra ondersteuning in het funderend onderwijs’ geeft zicht 
op de aard, omvang en kwaliteit van extra ondersteuning van leerlingen die dat nodig hebben. Dit 
was een stelselonderzoek waarover landelijk wordt gerapporteerd. 
 
Bespreking 
De inspectiebezoeken zijn aangekondigd als themaonderzoek, waarbij normaal gesproken geen 
rapport wordt opgesteld. Verbazing was er toen er wel rapporten met herstelopdrachten bleken te 
zijn gemaakt. Eén school kreeg een onvoldoende door het ontbreken van een domein in het PTA. 
Deze was er wel, maar was niet benoemd. Dit is dus puur een administratieve herstelopdracht. 
 
De inspectie heeft aangegeven dat de examencommissie beter voorbereid moet zijn op haar taak. 
Afgesproken is dat scholen geïnformeerd worden als de examensecretaris bijeenkomsten mist en 
daarmee ook informatie.  
Het CvB heeft zelf ook geconstateerd dat het bij meerdere scholen echt beter moet voor wat 
betreft de rol van de examencommissie. De examencommissie moet de secties bevragen en een 
verslag opstellen, die vervolgens moet worden goedgekeurd door de MR. Een strakker 
stichtingsbreed format kan hierbij behulpzaam zijn. Daarnaast is het van belang dat scholen niet 
zelf eigenstandig wijzigingen aanbrengen in het examenreglement.  
 
Gebleken is dat in de regelgeving een zin is blijven staan die eruit had gemoeten. Dit betreft het 
inhalen van een examen bij ziekte en dat daarmee het recht op herkansing vervalt. In het huidige 
schooljaar is het niet onwettig om dit toe te staan, omdat het aangepast had moeten worden maar 
de wetgever dit heeft nagelaten. Leerlingen moeten de mogelijkheid voor herkansing niet hoeven 
te verspillen door ziekte.  
 
Het CvB zal nog een gesprek met de inspectie voeren over de terugkoppeling aan het bevoegd 
gezag en het feit dat ze bij het eerste bezoek niet zo kritisch leek te zijn als bij het laatste.  

7. Uitvoeringsbesluit ‘Basisvaardigheden’  
 Vooraf 

In december jl. hebben VKO en het Netwerk Kwaliteit beleidsdocumenten gepresenteerd met als 
centraal thema ‘basisvaardigheden’. Daarop hebben VKO en het netwerk in januari volgens 
afspraak een uitgewerkt plan van aanpak voor het Convent opgesteld. Daarin is ruimte gemaakt 
voor eigen initiatief van scholen. Het Convent heeft het plan besproken en op hoofdlijn als 
feedback meegegeven om de scholen te voorzien van meer inhoudelijke ondersteuning en regie. 
Daarbij zouden de scholen al erg geholpen zijn als veel van wat is voorgeschreven al in een 
format is ingevuld. Verder zou de ontwikkeling van onderwijs in basisvaardigheden voldoende 
aandacht moeten houden voor persoonsvorming en socialisatie, naast kwalificatie. Tot slot vroeg 
het Convent aandacht voor het krappe tijdpad vanuit de herstelopdracht van de inspectie (want 
gericht op planvorming in juni en afronding daarvan in november). 
 
Het CvB heeft op 21 maart de verschillende overwegingen vanuit het Convent in bespreking 
genomen. Ter voorbereiding lag een voorstel voor een besluit, een bestuurlijk document dat voor 
Carmel de referentie wil zijn voor verdere ontwikkeling, die intern met de scholen maar ook met 
externen (denk aan Inspectie) kan worden gecommuniceerd. Tegelijkertijd wil het de start zijn en 
dus ruimte laten voor een ontwikkelingsgerichte benadering. De ‘waarom-vraag’ is aan de orde 
geweest in de december-documenten, de wetgever geeft aan onze plannen een extra legitimatie 
(en urgentie); het CvB-besluit is daarom als een uitvoeringsbesluit opgesteld. 
 
Bespreking 
Het is van belang dat iedere school een integraal en inclusief taalbeleid heeft, bij alle vakken. Het 
uitvoeringsbesluit is inhoudelijk niet anders dan al in Koers is opgenomen en moet volgens de 
Wet. Scholen hadden er al mee bezig moeten zijn en nu wordt er op gecontroleerd en wordt er 
gehandhaafd. Corona heeft hier een rol in gespeeld. Er is te lang impliciet aangenomen dat als 
een leerling het examen haalt, dat de basisvaardigheden daarmee op orde zijn. Er was wel 
inzichtelijk waar leerlingen uitvallen, maar is nooit een eindmeting gedaan of de leerlingen wel op 
het goede niveau zaten op het gebied van taal en rekenen.  
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Taalbeleid moet door iedere MR goedgekeurd worden. De GMR-leden wordt geadviseerd binnen 
de eigen school na te gaan wat het plan van aanpak is. De definitieve plannen moeten in 
november gereed zijn.   
 
De leerlinggeleding van de GMR geeft aan niet tevreden te zijn over het examen Nederlands, die 
vrijwel alleen gefocust is op grammatica en meer praktijkgericht zou moeten zijn. Het vak is met 
name gericht op slagen en niet op beheersing. De voorzitter CvB zal nagaan of er een gesprek 
gearrangeerd kan worden voor de leerlingen met Cito om deze inbreng mee te geven.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vz. CvB 

8. Rondvraag en sluiting  
 • De GMR heeft in de eigen vergadering gesproken over het voorgenomen bestuursbesluit 

‘Carmel visie op verzuim en inzetbaarheid’ en heeft enkele vragen en opmerkingen, welke 
schriftelijk zullen worden aangeleverd. Opmerkingen gaan met name over de toonzetting en 
enkele tegenstrijdigheden in de tekst. Afgesproken wordt dat het besluit minder multi-
interpretabel zal worden gemaakt en nagegaan zal worden wat de belasting is van de 
klankbordgroep.   

• Op 16 mei om 18.00 uur is bij het Postillion een extra vergadering ingelast over de Midterm 
Review.  

 
Van de mogelijkheid tot een rondvraag wordt verder geen gebruik gemaakt. Voor het lid CvB is het 
de laatste vergadering met de GMR. Hij wordt hartelijk bedankt voor zijn inzet en betrokkenheid de 
afgelopen jaren. De voorzitter GMR sluit de vergadering onder dank voor ieders inbreng. 

 
 
 
 
CvB 

 
 

           Deventer, 4 juli 2023 


